

Allgemeinen Einkaufs- und Lieferbedingungen

(English Version see below)

1. Geltungsbereich

Diese Allgemeinen Einkaufs- und Lieferbedingungen der **REWAG** Feinmechanik AG (**REWAG**) gelten für alle **REWAG**-Einkäufe (Produkte und Dienstleistungen), soweit nicht ausdrücklich schriftlich etwas anderes vereinbart worden ist.

Mit der Ausführung der Bestellung anerkennt der Lieferant unsere Allgemeinen Einkaufs- und Lieferbedingungen als allein gültige Vertragsgrundlage. Abweichende oder zusätzliche Lieferbedingungen von Lieferanten gelten für unsere Einkäufe nur, soweit die von uns ausdrücklich schriftlich anerkannt worden sind.

Die vorliegenden Bedingungen gelten auch für alle zukünftigen Geschäfte.

2. Weitergabe von REWAG-Aufträgen an Dritte / Übertragung von Rechten und Pflichten

Die Weitergabe von **REWAG**-Aufträgen oder Teilaufträgen an Dritte bedarf der vorherigen schriftlichen Zustimmung der **REWAG**.

Die **REWAG** informiert den Lieferanten darüber, welche Nachweise und Informationen durch den Dritten (Unterauftragnehmer oder Unterlieferanten) vor Aufnahme der Tätigkeit zu erbringen sind. Ohne unsere schriftliche Zustimmung dürfen Rechte und/oder Pflichten aus der Bestellung weder ganz noch teilweise an Dritte übertragen werden. Der Lieferant haftet uneingeschränkt für die von seinem Unterlieferanten bezogenen Produkte und/oder Dienstleistungen. Der Lieferant hat bei seinen Unterlieferanten regelmässig Audits durchzuführen.

3. Zugangs-, Einsichts- und Teilnahmerechte

Der Lieferant sowie seine Unterlieferanten gewähren der **REWAG**, deren Kunden, den Luftfahrtbehörden EASA und BAZL sowie der akkreditierten Zertifizierungsstelle und weiteren berechtigten Personen Zugang zu seinen Räumlichkeiten sowie Einsicht in sämtliche auftragsrelevanten Dokumentationen (in Papierform und/oder elektronisch).

Er stellt durch entsprechende Vereinbarungen mit seinen Partnern und Unterauftragnehmern sicher, dass diese Zugangs-, Einsichts- und Teilnahmerechte ebenfalls gewährt werden.

4. Qualitätsstandards

Der Lieferant hat für seine Lieferung den Stand von Wissenschaft und Technik, die Sicherheitsvorschriften und die vereinbarten technischen Daten einzuhalten. Er ist verpflichtet, ein entsprechendes Qualitätsmanagement-System einzuführen und für die Dauer der Geschäftsbeziehung mit der **REWAG** aufrechtzuerhalten. Die **REWAG** ist berechtigt, zur Überprüfung der lieferantenseitigen Qualitätssicherung Lieferantenaudits durchzuführen oder durch Dritte durchführen zu lassen.

5. Umweltmanagement

Der Lieferant ist dafür verantwortlich, dass seine Produkte den zum Zeitpunkt der Lieferung geltenden einschlägigen Sicherheits-, Umwelt- und Arbeitsschutzvorschriften und -bestimmungen sowie sonstigen Auflagen entsprechen. Er haftet für die Verletzung solcher Bestimmungen und hat der **REWAG** auf Verlangen von sämtlichen Ansprüchen Dritter freizustellen sowie vollumfänglich schadlos zu halten.

Präzisionsmechanik in höchster Perfektion mit Engagement und Leidenschaft.
Hochwertiges und Komplexes ist unsere Spezialität.

Fortsetzung Umweltmanagement

Der Lieferant weist uns auf die Risiken hin, die von seinem Produkt bzw. seiner Dienstleistung bei einem nicht bestimmungsgemässen Gebrauch ausgehen.

6. Materialbeistellung

Material, das die **REWAG** zur Ausführung eigener Bestellungen liefert, bleibt unser Eigentum. Es ist zu kennzeichnen und bis zur Bearbeitung oder Verarbeitung gesondert zu lagern. Bearbeitungsabfälle sowie nicht benötigtes Restmaterial sind der **REWAG** auf Verlangen zurückzugeben.

Wird vom Auftraggeber kostenlos beigestelltes Material im Zuge der Fertigung beschädigt oder zerstört, ist der Lieferant nicht berechtigt, eigenständig Ersatzmaterial zu beschaffen. Die Ersatzbeschaffung hat ausschliesslich durch **REWAG** zu erfolgen. Die daraus entstehenden Beschaffungs- und Nebenkosten werden dem Lieferanten in Rechnung gestellt.

7. Bestellungen und Auftragsbestätigungen

Unsere Bestellungen sind nur dann verbindlich, wenn sie schriftlich erteilt wurden. Der Lieferant hat unsere Bestellungen innerhalb einer Frist von **fünf (5) Arbeitstagen** schriftlich zu bestätigen. Später eingehende oder von der Bestellung abweichende Bestätigungen gelten als neues Angebot, das wir in angemessener Zeit annehmen können.

8. Abnahme der Produkte und Dienstleistungen

Der Lieferant prüft Quantität, Qualität und Übereinstimmung mit den in der Bestellung genannten Spezifikationen vor dem Versand und teilt uns allfällige Mängel schriftlich mit.

Die **REWAG** ist verpflichtet, die Produkte und/oder Dienstleistungen innerhalb einer angemessenen Frist zu prüfen. Dabei erkennbare Mängel sind in jedem Fall rechtzeitig gerügt, wenn unsere Mängelanzeige an den Lieferanten innerhalb von **zehn (10) Arbeitstagen** nach Erhalt der Produkte bzw. innerhalb von **dreissig (30) Arbeitstagen** nach Erhalt der Dienstleistung abgesendet wird.

Der Lieferant gewährleistet, dass die gelieferten Produkte bzw. erbrachten Dienstleistungen frei von Sach- und Rechtsmängeln sind, die ihren Wert oder ihre Tauglichkeit zum vorausgesetzten Gebrauch beeinträchtigen. Sie verfügen über die zugesicherten Eigenschaften und entsprechen den vorgeschriebenen Leistungen, den Spezifikationen sowie den einschlägigen Gesetzen, Vorschriften und sonstigen Bestimmungen. Treten während des Gebrauchs Mängel auf, ist der Lieferant verpflichtet, unverzüglich kostenlosen mangelfreien Ersatz zu liefern sowie sämtliche daraus entstehenden Folgekosten zu übernehmen.

Kommt es während einer laufenden Bestellung zu Änderungen relevanter Abläufe oder Fertigungsbedingungen (insbesondere Produktionsverfahren, Herstellungsmethoden, qualifizierenden Zulassungen, Herstellprozessen oder Dienstleistungsprozessen), ist der Lieferant verpflichtet, den Liefergegenstand hinsichtlich sämtlicher Auswirkungen und Abweichungen zu prüfen und die **REWAG** vor deren Umsetzung schriftlich über das Ergebnis zu informieren. (Siehe auch Ziffer 14 «Änderungen an genehmigten Entwicklungsdaten (approved design data) und/oder Produkten»).

Kommt der Lieferant seinen Verpflichtungen nicht nach, behalten wir uns vor, ganz oder teilweise von der Bestellung zurückzutreten und weitere Ansprüche geltend zu machen.

Präzisionsmechanik in höchster Perfektion mit Engagement und Leidenschaft.
Hochwertiges und Komplexes ist unsere Spezialität.

9. Sicherheit und Konformität

Der Lieferant verpflichtet sich, alle geltenden gesetzlichen, behördlichen sowie vertraglich vereinbarten Sicherheitsanforderungen einzuhalten und durch geeignete Massnahmen sicherzustellen, dass Produkte, Prozesse und Dienstleistungen den Anforderungen der ISO 9001 und EN 9100 entsprechen. Risiken hinsichtlich Produktsicherheit, Produktkonformität sowie der Integrität der Lieferkette sind angemessen zu bewerten, zu überwachen und zu minimieren.

10. Verhinderung des Einsatzes gefälschter Teile

Der Lieferant stellt durch geeignete Massnahmen sicher, dass keine Fälschungen/Teile zweifelhafter Herkunft in seinen und damit auch in den Herstellungsprozess der **REWAG** gelangen.

Bei den Fälschungen/Teilen zweifelhafter Herkunft handelt es sich um nicht autorisierte Kopien, Imitationen, Substitutionen oder modifizierte Bauteile/Materialien, die den Eindruck erwecken, dass sie von einem Originalhersteller oder autorisierten Händler stammen. Beispiele können sein: falsche Kennzeichnung von Seriennummern, Herstellungsdocumentationen oder Leistungsdaten.

Stellt der Lieferant fest, dass Fälschungen oder Teile zweifelhafter Herkunft in seinen Herstellungsprozess und damit in den Herstellungsprozess der **REWAG** gelangt sind oder gelangen könnten, informiert er die **REWAG** unverzüglich schriftlich.

11. Übergang von Nutzen und Gefahr

Nutzen und Gefahr gehen, soweit nicht anders vereinbart, mit Abnahme der Lieferung auf **REWAG** über. Falls die in der Bestellung verlangten Versandpapiere zu einer Lieferung nicht zugestellt werden, lagert die Lieferung bis zu ihrem Eintreffen bei der **REWAG** auf Rechnung und Gefahr des Lieferanten.

12. Eigentum und Geheimhaltung

Alle technischen Unterlagen (Abbildungen, Zeichnungen, Berechnungen, Spezifikationen, usw.), Muster, Modelle, Werkzeuge, Formen und sonstige Unterlagen bleiben unser Eigentum und sind streng vertraulich zu behandeln. Sie dürfen Dritten ohne unsere ausdrückliche, schriftliche Zustimmung nicht zugänglich gemacht werden. Sie sind ausschliesslich für die Fertigung und/oder Dienstleistung aufgrund unserer Bestellung zu verwenden.

Nach Abwicklung der Bestellung bzw. wenn diese nicht zustande kommt, sind sie uns unaufgefordert und kostenfrei zurückzugeben. Mitgeltendes Dokument «Geheimhaltungsvereinbarung» in der von beiden Parteien unterzeichneten Version.

Der Lieferant ist für die zweckmässige Lagerung und die Absicherung gegen Schäden verantwortlich. Hat der Lieferant Bedenken gegen unsere technischen Unterlagen, Muster, Modelle, Formen, Werkzeuge und/oder sonstige Unterlagen, informiert er uns unverzüglich und vor der Auftragsausführung.

Alle nach unseren Unterlagen oder Werkzeugen hergestellten oder nach den gesetzlichen Bestimmungen des gewerblichen Rechtsschutzes geschützten Produkte und Dienstleistungen dürfen nur an uns, niemals an Dritte, geliefert oder diesen auch nur leihweise überlassen oder demonstriert werden.

Präzisionsmechanik in höchster Perfektion mit Engagement und Leidenschaft.
Hochwertiges und Komplexes ist unsere Spezialität.

13. Archivierung

Der Lieferant verpflichtet sich, sämtliche Entwicklungs- und/oder Herstellungsdocuments und Aufzeichnungen zeitlich unbegrenzt elektronisch und/oder in Papierform in lesbarem Format angemessen geschützt aufzubewahren. Werden die Arbeitsbeziehungen zwischen der **REWAG** und dem Lieferanten beendet, übergibt der Lieferant alle Entwicklungs- und/oder Herstellungsdocuments und Aufzeichnungen, die im Rahmen von gemeinsamen Aufträgen entstanden sind, im vollen Umfang der **REWAG** zurück.

14. Meldung von Abweichungen (Fehlermeldungen)

Der Lieferant ist verpflichtet, alle Abweichungen (Nichtkonformitäten) zu genehmigten Entwicklungsdaten (approved design data) gegebenenfalls mit einem Korrekturvorschlag unaufgefordert schriftlich der **REWAG** zu melden. Die Entscheidung zur Verwendung (use as is), zu einer allfälligen Reparatur (repair) oder Nicht-Verwendbarkeit (scrap) wird durch die **REWAG** in angemessener Frist gefällt. Die Kosten für eine allfällige Reparatur, Nacharbeit oder erneute Herstellung der bestellten Produkte gehen zu Lasten des Lieferanten.

15. Meldung ausgelieferter Nichtkonformitäten (Notification of escaped Nonconformities)

Der Lieferant ist verpflichtet, den Käufer unverzüglich schriftlich zu informieren, sobald festgestellt wird, dass bereits gelieferte Produkte oder erbrachte Dienstleistungen nicht den vereinbarten Anforderungen oder den geltenden gesetzlichen bzw. behördlichen Vorgaben entsprechen. Die Mitteilung muss mindestens die Art der Nichtkonformität, die betroffenen Produkte, Chargen oder Lieferungen, die potenziellen Auswirkungen sowie die eingeleiteten Sofort-, Korrektur- und Vorbeugemassnahmen enthalten.

16. Änderungen an genehmigten Entwicklungsdaten (approved design data) und/oder Produkten

Der Lieferant ist nicht berechtigt, ohne Genehmigung der **REWAG** Änderungen an genehmigten Entwicklungsdaten (approved design data) und/oder Produkten vorzunehmen. Änderungsanträge sind schriftlich einzureichen.

17. Rechte Dritter

Der Lieferant haftet dafür, dass durch die Verwendung oder Weiterveräusserung der bestellten Produkte/Dienstleistungen Schutzrechte Dritter (Patente, Muster, Modelle, usw.) nicht verletzt werden. Der Lieferant hält die **REWAG** diesbezüglich vollumfänglich schad- und klaglos halten.

18. Werbung

Will der Lieferant in seiner Werbung auf unsere Geschäftsbeziehung hinweisen oder Bildmaterial verwenden, bedarf dies unserer schriftlichen Zustimmung.

19. Preise

Die vereinbarten Preise sind Festpreise.

Sie gelten frei Bestimmungsort (DDP Waldkirch) einschliesslich Verpackung, öffentlicher und privater Abgaben und bei Auslandsbestellungen einschliesslich Verzollung.

20. Rechnungen und Zahlungsbedingungen

Die Rechnungen sind unverzüglich nach der Lieferung des Produkts und/oder der Erbringung der Dienstleistung an unsere Kreditorenbuchhaltung zu senden. Eine Bearbeitung ohne die von uns in der Bestellung genannten Referenzen (Nummer der Bestellung) ist nicht möglich.

Die Rechnung wird innerhalb von **dreissig (30) Kalendertagen** bezahlt, nachdem die Produktlieferung und/oder die Dienstleistung gemäss Ziffer 8 abgenommen worden ist. Die Frist beginnt mit dem Datum des Rechnungseingangs. Massgebend ist das spätere Datum von Rechnungseingang oder Abnahme der Produktlieferung bzw. Dienstleistung. Andere Zahlungsziele sind schriftlich zu vereinbaren.

Aufrechnungs- und Zurückbehaltungsrechte stehen uns im gesetzlichen Umfang zu.

Ohne unsere vorherige schriftliche Zustimmung ist der Lieferant nicht berechtigt, seine Forderungen gegen uns ganz oder teilweise abzutreten oder in sonstiger Weise darüber zu verfügen.

Vorauszahlungen werden nur gegen eine angemessene Sicherheit (z.B. Bankgarantie) geleistet.

21. Verpackung und begleitende Dokumentation

Die Verpackung muss so ausgeführt werden, dass die Produkte wirksam gegen Beschädigung und Korrosion während des Transports und bei anschliessender Lagerung geschützt sind.

Für Schäden infolge unsachgemässer Verpackung haftet der Lieferant. Eine Rückgabe der Verpackungsmaterialien auf Kosten des Lieferanten ist möglich. Bei jeder Lieferung an die **REWAG** ist die gemäss Bestellung vorgegebene Dokumentation beizulegen:

- detaillierter Lieferschein (mit Bestellnummer, Teilenummer, Kommissionsnummer, Materialidentifikation und Zeichnungsnummer mit Index),
- Freigabebescheinigungen (z. B. EASA Form 1), Konformitätserklärungen (CoC) sowie sämtliche weiteren in der Bestellung geforderten Dokumente.

22. Liefertermine und Verspätungsfolgen

Der in der Bestellung angegebene Liefertermin ist bindend. Teilsendungen und vorzeitige Lieferungen sind nur nach Vereinbarung zulässig. Kann der Lieferant voraussehen, dass die termingerechte Lieferung ganz oder teilweise nicht möglich ist, so hat er dies unverzüglich unter Angabe der Gründe und der vermutlichen Dauer der Verzögerung schriftlich mitzuteilen. Bei Überschreitung des Liefertermins behalten wir uns vor, ganz oder teilweise von der Bestellung zurückzutreten und weitere Ansprüche geltend zu machen. Der Lieferant haftet für sämtliche durch den Lieferverzug entstehenden Mehrkosten und Schäden, soweit ihn ein Verschulden trifft.

23. Ersatzteile

Der Lieferant sichert während **fünf (5) Jahren** die Lieferung von Ersatzteilen zu wettbewerbsfähigen Bedingungen zu.

24. Höhere Gewalt

Die **REWAG** und/oder der Lieferant teilen sich beim Eintritt folgender Ereignisse höherer Gewalt Insbesondere:

- Naturkatastrophen;
- Epidemien oder Pandemien;
- Krieg oder kriegsähnliche Ereignisse;
- behördliche Massnahmen;
- Streiks oder Aussperrungen.

oder eines Ereignisses, das die **REWAG** und/oder der Lieferant nicht voraussehen oder abwenden konnten, unverzüglich mit. Solange das Ereignis andauert, ist jede Partei berechtigt, vom Vertrag zurückzutreten. Der Lieferant hat im Fall des Vertragsrücktritts von der **REWAG** nur Anspruch auf Vergütung der bei ihm bereits entstandenen Beschaffungs- bzw. Herstellungskosten. Dies gilt auch, wenn solche Umstände bei Unterlieferanten eintreten.

25. Mitarbeiter/Innen Kompetenz und Qualifikation

Der Lieferant setzt für unsere Aufträge ausschliesslich qualifizierter Mitarbeiter/Innen ein und stellt durch Schulungen sicher, dass sich diese Mitarbeiter/Innen über folgendes nachweislich bewusst sind:

- ihren Beitrag zur Konformität der von ihnen hergestellten/betreuten Bau- und Ausrüstungsteile zu den Kundenanforderungen,
- ihren Beitrag zur Sicherheit der Bau- und Ausrüstungsteile,
- der Wichtigkeit und Richtigkeit von ethisch korrektem Verhalten.

26. Sprache und Auslegung

Vertragssprache ist Deutsch. Bei Auslegungsfragen dieser Allgemeinen Einkaufs- und Lieferbedingungen der **REWAG** ist einzig der deutsche Text massgebend. Übersetzungen in Fremdsprachen sind informativ.

27. Salvatorische Klausel

Sollten eine oder mehrere Bestimmungen dieser Allgemeinen Einkaufs- und Lieferbedingungen unwirksam oder nichtig sein, so wird die Geltung der übrigen Bestimmungen dadurch nicht berührt. An die Stelle der nichtigen oder unwirksamen Bestimmungen dieser Allgemeinen Einkaufs- und Lieferbedingungen soll eine dem Sinn und Zweck dieser Allgemeinen Einkaufs- und Lieferbedingungen entsprechend wirksame Bestimmung treten.

28. Erfüllungsort und Gerichtsstand

Vor Einleitung gerichtlicher Schritte verpflichten sich die Parteien, eine gütliche Einigung anzustreben. Erfüllungsort sowie ausschliesslicher Gerichtsstand ist Waldkirch SG, Schweiz. Es gilt ausschliesslich schweizerisches materielles Recht unter Ausschluss des Übereinkommens der Vereinten Nationen über Verträge über den internationalen Warenkauf (CISG).

9205 Waldkirch, im Juni 2026

General Purchasing and Supply Terms and Conditions

1. Scope of Application

These General Purchasing and Supply Terms and Conditions of **REWAG** Feinmechanik AG ("REWAG ") shall apply to all purchases of products and services made by **REWAG** unless otherwise expressly agreed in writing.

By accepting or performing a Purchase Order, the Supplier acknowledges these General Purchasing and Supply Terms and Conditions as the sole contractual basis governing the contractual relationship between the parties. Any terms and conditions of the Supplier that differ from or supplement these Terms and Conditions shall apply only to the extent expressly accepted by **REWAG** in writing. These Terms and Conditions shall also apply to all future business transactions between **REWAG** and the Supplier.

2. Subcontracting and Assignment of Rights and Obligations

The assignment, transfer or subcontracting of all or any part of a **REWAG** Purchase Order to any third party shall require the prior written consent of **REWAG**.

REWAG shall inform the Supplier of the documentation, evidence and information that must be provided by the third party (subcontractor or sub-supplier) prior to commencement of the relevant work.

Without **REWAG**'s prior written consent, neither the rights nor the obligations arising from a Purchase Order may be assigned, delegated or otherwise transferred, in whole or in part, to any third party.

The Supplier shall remain fully responsible and liable for all products and/or services supplied by its subcontractors and sub-suppliers.

The Supplier shall conduct regular audits of its subcontractors and sub-suppliers to ensure continued compliance with the applicable contractual, regulatory and quality requirements.

3. Rights of Access, Inspection and Participation

The Supplier and its subcontractors shall grant **REWAG**, its customers, the competent aviation authorities, including the European Union Aviation Safety Agency (EASA) and the Swiss Federal Office of Civil Aviation (FOCA/BAZL), the accredited certification body, and any other duly authorised representatives access to their facilities and unrestricted access to all documentation relevant to the Purchase Order, whether maintained in paper or electronic form.

The Supplier shall ensure, by means of appropriate contractual arrangements with its subcontractors and business partners, that such rights of access, inspection and participation are likewise granted to **REWAG** and the above-mentioned authorised parties.

4. Quality Standards

The Supplier shall ensure that all products and services comply with the current state of the art, applicable safety requirements and the agreed technical specifications. The Supplier shall establish, implement and maintain an appropriate Quality Management System throughout the duration of its business relationship with **REWAG**.

Präzisionsmechanik in höchster Perfektion mit Engagement und Leidenschaft.
Hochwertiges und Komplexes ist unsere Spezialität.

Continuation of Quality Standards

REWAG shall be entitled to conduct Supplier audits, or to have such audits conducted by third parties on its behalf, in order to verify the effectiveness of the Supplier's Quality Management System and quality assurance processes. **REWAG** may further request any documentation, records, certificates or other objective evidence demonstrating compliance with contractual and regulatory requirements.

5. Environmental Management

The Supplier shall ensure that all products supplied comply, at the time of delivery, with all applicable environmental, health and safety legislation, regulations, directives and other statutory requirements. The Supplier shall be liable for any breach of such requirements and shall, upon request, indemnify, defend and hold **REWAG** harmless against any and all third-party claims, liabilities, losses, damages, costs and expenses arising therefrom.

The Supplier shall inform **REWAG** without undue delay of any risks associated with the improper or unintended use of its products or services.

6. Customer-Furnished Material

Any material supplied by **REWAG** for the execution of a Purchase Order shall remain the exclusive property of **REWAG**.

Such material shall be clearly identified, adequately protected and stored separately until processed or incorporated into the final product.

Machining scrap and any unused residual material shall be returned to **REWAG** upon request.

If customer-furnished material is damaged or destroyed during manufacture, the Supplier shall not procure replacement material without **REWAG**'s prior written approval. Replacement material shall be procured exclusively by **REWAG**. All procurement costs and associated expenses incurred shall be charged to the Supplier.

7. Purchase Orders and Order Acknowledgements

Purchase Orders shall become binding only if issued in writing by **REWAG**.

The Supplier shall acknowledge each Purchase Order in writing within **five (5) working days**.

Any acknowledgement received after this period or containing deviations from the Purchase Order shall constitute a new offer, which **REWAG** may accept or reject at its sole discretion.

8. Acceptance of Products and Services

Prior to shipment, the Supplier shall verify the quantity, quality and conformity of the products with the specifications stated in the Purchase Order and shall notify **REWAG** in writing of any identified nonconformities.

REWAG shall inspect the delivered products and/or services within a reasonable period after receipt.

Any apparent defects shall be deemed to have been notified in due time if **REWAG** submits written notice to the Supplier within **ten (10) working days** following receipt of the products or within **thirty (30) working days** following acceptance of the services.

The Supplier warrants that all products delivered and services performed shall be free from defects in material, workmanship, title and legal compliance that impair their value or fitness for the intended purpose.

Präzisionsmechanik in höchster Perfektion mit Engagement und Leidenschaft.
Hochwertiges und Komplexes ist unsere Spezialität.

Continuation of Acceptance of Products and Services

The products and services shall possess the agreed characteristics and comply with all agreed specifications, contractual requirements, applicable laws, regulations and industry standards.

Should defects become apparent during use, the Supplier shall promptly replace the defective products or services, free of charge, and reimburse **REWAG** for all resulting direct and indirect costs. Where any relevant manufacturing processes, production methods, approved qualifications, manufacturing conditions or service processes are modified during execution of a Purchase Order, the Supplier shall evaluate the effects of such changes on the contracted products and shall notify **REWAG** in writing before implementation.

(See also Section 14 – Changes to Approved Design Data and/or Products.)

Should the Supplier fail to fulfil its contractual obligations, **REWAG** reserves the right to withdraw from the Purchase Order, in whole or in part, and to assert any further contractual or statutory rights and remedies.

9. Safety and Compliance

The Supplier shall comply with all applicable legal, regulatory, and contractually agreed safety requirements and shall implement appropriate measures to ensure that products, processes, and services conform to the requirements of ISO 9001 and EN 9100. Risks related to product safety, product conformity, and the integrity of the supply chain shall be appropriately assessed, monitored, and minimized.

10. Prevention of Counterfeit Parts

The Supplier shall establish, implement and maintain effective processes to prevent counterfeit parts, suspected counterfeit parts, or parts of unverified origin from entering its own supply chain or the manufacturing processes of **REWAG**.

Counterfeit parts include, but are not limited to, unauthorized copies, imitations, substitutions, altered or modified components or materials that are falsely represented as genuine products supplied by the original manufacturer or an authorized distributor. Examples include, without limitation, falsified serial numbers, manufacturing records, certificates, performance data, or traceability documentation.

If the Supplier becomes aware, or has reason to suspect, that counterfeit parts or parts of questionable origin have entered, or may enter, its production process or the production process of **REWAG**, the Supplier shall immediately notify **REWAG** in writing and take all necessary containment and corrective actions.

11. Transfer of Title, Benefit and Risk

Unless otherwise agreed in writing, title, benefit and risk shall pass to **REWAG** upon acceptance of the delivered Products.

If the shipping documents required under the Purchase Order are not delivered together with the shipment, the Products shall be stored at the Supplier's sole cost and risk until all required documentation has been received.

12. Ownership and Confidentiality

All technical documentation, including but not limited to drawings, calculations, specifications, samples, models, tools, moulds, fixtures and any other documents or materials provided by **REWAG** shall remain the exclusive property of **REWAG**.

Präzisionsmechanik in höchster Perfektion mit Engagement und Leidenschaft.
Hochwertiges und Komplexes ist unsere Spezialität.

Continuation of Ownership and Confidentiality

Such information shall be treated as strictly confidential and shall not be disclosed or made available to any third party without the prior written consent of **REWAG**.

The Supplier shall use such documentation and materials exclusively for the performance of the relevant Purchase Order. Upon completion or termination of the Purchase Order, or upon request by **REWAG**, all documents and materials shall be returned to **REWAG** without delay and free of charge. The Confidentiality Agreement executed between the Parties shall form an integral part of these Terms and Conditions.

The Supplier shall be responsible for the proper storage, protection and preservation of all **REWAG** property against loss, damage, deterioration or unauthorized access.

If the Supplier identifies any discrepancy, ambiguity or concern relating to **REWAG** documentation, drawings, tooling or other supplied property, the Supplier shall notify **REWAG** immediately and prior to commencing any work.

Products manufactured using **REWAG** documentation, tooling or intellectual property rights shall be supplied exclusively to **REWAG** and shall not be sold, transferred, loaned, demonstrated or otherwise made available to any third party without **REWAG**'s prior written consent.

13. Record Retention

The Supplier shall retain all development, manufacturing, inspection, quality and traceability records relating to the Products supplied to **REWAG** in a legible and retrievable format, either electronically or in hard copy, for an unlimited period unless otherwise agreed in writing or required by applicable regulatory authorities.

Upon termination of the business relationship, the Supplier shall return to **REWAG** all development and manufacturing documentation generated in connection with joint projects, unless legal retention requirements prohibit such return.

14. Reporting of Nonconformities

The Supplier shall promptly notify **REWAG** in writing of any deviation or nonconformity relating to approved design data ("Approved Design Data"), including, where applicable, a proposed corrective action. Disposition of the nonconforming product, including **Use-As-Is**, **Repair**, **Rework** or **Scrap**, shall be determined exclusively by **REWAG**.

Unless otherwise agreed in writing, all costs associated with repair, rework, replacement or remanufacture of the affected Products shall be borne by the Supplier.

15. Notification of Escaped Nonconformities

The Supplier shall notify the Buyer in writing without undue delay upon becoming aware that products already delivered or services already provided do not conform to the agreed requirements or applicable statutory or regulatory requirements. The notification shall include, as a minimum, the nature of the nonconformity, the affected products, batches or deliveries, the potential impact, and the immediate containment, corrective, and preventive actions implemented.

16. Changes to Approved Design Data and/or Products

The Supplier shall not implement any changes to approved design data, manufacturing processes, inspection methods, materials, sources of supply, special processes, facilities or Products without the prior written approval of **REWAG**. Requests for such changes shall be submitted in writing before implementation.

17. Intellectual Property Rights

The Supplier warrants that the use, resale or incorporation of the Products or Services supplied under the Purchase Order shall not infringe any patent, copyright, trademark, design right or other intellectual property right of any third party.

The Supplier shall fully indemnify, defend and hold harmless **REWAG** against all claims, liabilities, damages, costs and expenses arising from any such infringement.

18. Publicity

The Supplier shall not refer to its business relationship with **REWAG**, nor use **REWAG**'s name, trademarks, logos, photographs or other material for advertising, promotional or marketing purposes without **REWAG**'s prior written consent.

19. Prices

Unless otherwise agreed in writing, all prices are fixed and not subject to adjustment.

Prices shall be **DDP Waldkirch, Switzerland (Incoterms® 2020)** and shall include packaging, transportation, customs duties, taxes (where applicable), import clearance and all other charges necessary for delivery to the agreed destination.

20. Invoices and Payment Terms

Invoices shall be submitted promptly following delivery of the Products and/or completion of the Services.

Invoices shall contain all Purchase Order references specified by **REWAG**. Invoices lacking the required references may be returned unpaid.

Unless otherwise agreed, payment shall be made within thirty (30) calendar days following the later of:

- receipt of a correct invoice; or
- acceptance of the Products and/or Services in accordance with Section 8.

REWAG shall be entitled to exercise all statutory rights of set-off and retention.

The Supplier shall not assign, transfer or otherwise dispose of any claim against **REWAG** without **REWAG**'s prior written consent.

Advance payments, where agreed, shall be subject to adequate security, such as an irrevocable bank guarantee.

21. Packaging and Accompanying Documentation

The Supplier shall package all Products in a manner that adequately protects them against damage, deterioration and corrosion during transportation, handling and storage.

The Supplier shall be liable for all damage resulting from inadequate or improper packaging.

Each delivery shall be accompanied by all documentation specified in the Purchase Order, including, where applicable:

- detailed delivery note (Purchase Order number, part number, batch/work order number, material identification and drawing number including revision status);
- Authorized Release Certificate (e.g. EASA Form 1, where applicable);
- Certificate of Conformity (CoC);
- material certificates, inspection reports and any other documentation required by the Purchase Order or applicable aviation regulations.

22. Delivery Dates and Delays

Delivery dates stated in the Purchase Order are binding.

Partial deliveries and early deliveries shall only be permitted with **REWAG**'s prior approval.

If the Supplier anticipates any delay, it shall immediately notify **REWAG** in writing, stating the reasons, expected duration and proposed corrective actions.

23. Ownership and Confidentiality

Without prejudice to any other contractual or statutory rights, **REWAG** may cancel all or part of the Purchase Order if delivery is delayed.

The Supplier shall be liable for all additional costs and damages resulting from delayed delivery to the extent permitted by applicable law.

24. Spare Parts

The Supplier shall ensure the availability of spare parts for a minimum period of five (5) years after delivery under commercially competitive terms and conditions.

22. Force Majeure

Neither Party shall be liable for failure to perform its contractual obligations to the extent such failure results directly from Force Majeure events beyond its reasonable control, including but not limited to:

- natural disasters;
- epidemics or pandemics;
- war, armed conflict or acts of terrorism;
- governmental actions or restrictions;
- strikes or lockouts.

The affected Party shall notify the other Party in writing without undue delay.

If the Force Majeure event continues for an unreasonable period, either Party may terminate the affected Purchase Order.

Where **REWAG** terminates the Purchase Order for Force Majeure, the Supplier shall only be entitled to reimbursement of reasonable procurement and manufacturing costs actually incurred prior to termination.

The foregoing shall also apply where such circumstances affect approved subcontractors.

23. Employee Competence and Qualification

The Supplier shall ensure that only appropriately qualified and competent personnel perform work relating to **REWAG** Purchase Orders.

The Supplier shall maintain documented training programmes ensuring personnel are aware of:

- their contribution to product and service conformity;
- their contribution to product safety;
- the importance of ethical behaviour;
- the prevention of counterfeit parts;
- the importance of reporting suspected nonconformities and maintaining product traceability.

24. Language and Interpretation

The governing language of these General Terms and Conditions of Purchase and Supply shall be German.

In the event of any discrepancy or inconsistency between the German version and any translation, the German version shall prevail. Translations are provided for convenience only.

25. Severability

Should any provision of these General Terms and Conditions be held invalid, illegal or unenforceable, the validity of the remaining provisions shall remain unaffected.

Any invalid provision shall be replaced by a valid provision that most closely reflects the economic intent and purpose of the original provision.

26. Place of Performance and Jurisdiction

Before commencing legal proceedings, the Parties shall make reasonable efforts to resolve any dispute through good-faith negotiations.

The place of performance shall be Waldkirch SG, Switzerland.

The exclusive place of jurisdiction shall be the competent courts of Waldkirch SG, Switzerland.

These General Terms and Conditions and all Purchase Orders issued by **REWAG** shall be governed exclusively by the substantive laws of Switzerland, excluding its Conflict-of-law provisions and excluding the **United Nations Convention on Contracts for the International Sale of Goods (CISG)**.

9205 Waldkirch, June 2026